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Närvarande 

Ordförande Karin Ernlund (C)  
Vice ordf. Salar Rashid (S) 

Ledamöterna Andrea Hedin (M) (Skype)  
Jennyfer Redin (M) 
Tom Hedrup (M) (Skype) 
Magnus Runsten (MP) 
Erik Persson (S) (Skype)  närvarade § 5-12 
Rashid Mohammed (V) 

    Martin Westmont (SD) 
Tjänst. Ers  Arslan Bicen (M) (Skype)  för Johan Paccamonti (M) 
    Johan Hjelm (L)     för Jessica Sjönell (L) 

Farida al-Abani (Fi)     för Andrea Törnestam (S)  
§ 1-4 

Alma Carlsson (S) (Skype)  för Andrea Törnestam (S)     
§ 5-12 

    Tiemon Okojevoh (MP) (Skype) för Erik Persson § 1-4 
    Anna Lundgren (V) (Skype)  för Frida Mörtlund (V) 
Ersättarna  Tiemon Okojevoh (MP) (Skype) § 5-12 

Ofelia Namazova Venneman (KD) 
 Mattias Mårdenfjord (SD) (Skype) 

Farida al-Abani (Fi)     § 5-12 
 
Förhinder hade anmälts av ledamöterna Johan Paccamonti (M), Jessica 
Sjönell (L), Andrea Törnestam (S), Frida Mörtlund (V) samt ersättarna 
Börje Häggman (M), Adam Danieli (M), Mathias Mellgren Helge (C), Ja-
kob Stone (S), Marie Jokio (S). 
Föredragande vid sammanträdet var förvaltningschef Karina Uddén. När-
varande tjänstemän i övrigt var Amanda Broman. Närvarande personalfö-
reträdare var Malin Appelqvist, Kommunal.  
Närvarade gjorde även borgarrådssekreterare Gabriel Bergin. 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
föredragningslista 
Ordföranden Karin Ernlund (C) öppnade sammanträdet. Föredrag-
ningslistan godkändes. 

 

§ 2  
Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 
Ordföranden Karin Ernlund (C) och vice ordföranden Salar Rashid 
(S) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet ska juste-
ras fredagen den 25 september 2020. 

 

§ 3 
Beslut om närvarorätt för personalföreträdare 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 
1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att ge personalföreträ-

darna Malin Appelqvist, Kommunal, rätt att närvara vid 
nämndens sammanträde. 

Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) föreslog, med instämmande från 
samtliga ledamöter, att ge Malin Appelqvist, Kommunal, rätt att 
närvara vid nämndens sammanträde. 
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§ 4 
Yttrande över remiss av ”Motion om att hänvisa till det kom-
munala självbestämmandet vid mottagande av nyanlända anvi-
sade av regeringen” 
AMN 2020-0560-1.6 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 
1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till förvalt-

ningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Motion om att hänvisa till 
det kommunala självbestämmandet vid mottagandet av nyanlända 
anvisade av regeringen (KS 2020/664), av Peter Wallmark (SD) 
och Martin Westmont (SD), till arbetsmarknadsnämnden för ytt-
rande. Motionärerna vill att Stockholms stad hänskjuter till rege-
ringen att staden inte har ekonomiska eller sociala resurser för att ta 
emot fler individer som anvisats till kommunen med stöd av bosätt-
ningslagen. I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar att 
Stockholms stad hänvisar till det kommunala självstyret för att inte 
tvingas ta emot fler nyanlända i rådande situation.  
 
Arbetsmarknadsförvaltningens bedömning är att en prövning i en-
lighet med motionärernas önskemål relativt nyligen har gjorts.  När 
den nu gällande bosättningslagen togs fram belystes frågan. Utred-
ningen kom fram till att förslaget innebar en inskränkning av den 
kommunala självstyrelsen men att det allmänna intresset att för-
bättra förutsättningarna för nyanlända vägde över och att den skyl-
dighet som lagen föreskriver för kommunerna ändå bedöms som 
godtagbar vid beaktande av proportionalitetsprincipen. Lagrådet 
hade inget att erinra mot förslaget.  
 
Arbetsmarknadsförvaltningen bedömer att ett samordnat motta-
gande som beskrivs i utredningen Utredning om Etableringscent-
rum i Stockholm 2019 (Dnr: AMN 2020-0165-1.3) är en mer fram-
komlig väg för ett effektivt och ordnat mottagande som ger den en-
skilde bättre förutsättningar att uppnå egen försörjning och därmed 
också minskade kostnader för staden i form av ekonomiskt bistånd. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
10 september 2020. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Karin Ernlund (C), ledamoten Andrea Hedin m.fl. 
(M), tjänstgörande ersättaren Johan Hjelm (L), samt ledamoten 
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Magnus Runsten (MP) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Martin Westmont (SD) framlade ett annat förslag till 
beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 
Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Karin 
Ernlund (C), ledamoten Andrea Hedin m.fl. (M), tjänstgörande er-
sättaren Johan Hjelm (L), samt ledamoten Magnus Runsten (MP) 
förslag till beslut. 

Reservation 
Ledamoten Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens 
beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 
 
Förslag till beslut: 

1. Att motionen tillstyrks  
2. Därutöver vill vi anföra följande: 

Det är kommunerna själva som ska sköta lokala angelägenheter av 
allmänt intresse i kommunen med det kommunala självstyret som 
grund, det är så det anges i regeringsformen. Mottagandet av nyan-
lända till Stockholms stad har inte stått i proportion till vad staden 
mäktar med att ta hand om. Storleken på invandringen är en följd av 
beslut taget i Riksdagen, men Sveriges kommuner har i många avse-
enden fått axla den tyngsta bördan när det gäller konsekvenserna av 
förd politik.  
 
Utredningen som gjordes kring bosättningslagen tar upp att lagen in-
nebär en inskränkning av det kommunala självstyret. För att få en 
klarhet kring hur lagen ska tolkas anser vi att saken bör prövas rätts-
ligt. 
 
I dagsläget pågår det en rättslig process kopplat till Sölvesborgs be-
slut att inte ta emot nyanlända. Genom att kraftigt begränsa antalet 
nyanlända som flyttar till Stockholm kan staden ges andrum för att 
hantera många av de akuta problem som dominerar debatten. Ska vi 
få en chans att hantera de stora problemen med segregation, krimi-
nalitet och undermåliga skolresultat kan vi inte fylla på med fler 
personer som behöver stödåtgärder. Vi anser att Stockholm ska pri-
oritera stockholmarna. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Rashid Mohammed m.fl. (V) och tjänstgörande ersätta-
ren Farida al-Abani (Fi) lämnade följande särskilda uttalande. 
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Vänsterpartiet instämmer med förvaltningens svar till motionären. 
Vi anser att vi har råd att ta emot nyanlända i Stockholm. Vänster-
partiet vill ha ett samhälle för alla, inte bara några få. Bosättningsla-
gen gäller dessutom framför allt människor med uppehållstillstånd. 
De har rätt att vara här och det ska inte vara tillåtet för vissa kom-
muner att vägra ta emot dem. Att samhället rustats ned och klyf-
torna ökat är inte en konsekvens av att vi tar emot nyanlända. Sve-
rige och Stockholm måste vara en klar och tydlig röst för asylrätten 
och de mänskliga rättigheterna, och vi ska självklart ge skydd åt 
dem som behöver det. 
  
Vi menar att inkluderingsarbetet måste inledas dag ett, direkt efter 
ankomsten till Sverige. Vi vill göra det lättare att komma in på ar-
betsmarknaden och att skaffa sig en utbildning för de som nyligen 
har kommit till Sverige. En viktig nyckel är språkundervisningen. 
De elever som idag går på gymnasiets introduktionsprogram ska få 
de bästa förutsättningarna att både lära sig ett nytt språk och att läsa 
in grundskolan på kort tid. Vi bekämpar diskriminering på alla ni-
våer i samhället. Det krävs både en kraftfull politik för generell väl-
färd och individuella lösningar för att ta till vara erfarenheter och 
resurser. 
  
Dessutom har mottagna på anvisning minskat rejält sen 2017 enligt 
förvaltningens graf och egenbosatta inklusive anhöriga har minskat 
alla år sen grafens start 2016. Därför ser vi ingen anledning att 
stoppa mottagandet i Stockholm i dag enligt det som SD kallar "rå-
dande situation". 
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§ 5 
Yttrande över remiss av ”Kommuner som utförare av tjänster 
åt Arbetsförmedlingen - en analys av de rättsliga förutsättning-
arna (SOU 2020:41)”  
AMN 2020-0654-1.6 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 
1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till förvalt-

ningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen. 
2.  Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Kommuner som utförare 
av tjänster åt Arbetsförmedlingen - en analys av de rättsliga förut-
sättningarna (SOU 2020:41) till arbetsmarknadsnämnden för ytt-
rande. 
 
Mot bakgrund av den pågående reformeringen av Arbetsför-
medlingen har utredningen haft i uppdrag att bedöma om kommu-
ner kan vara utförare av tjänster på uppdrag av och mot ersättning 
av Arbetsförmedlingen. 
 
Utredningen bedömer att det är tillåtet för kommunerna att på upp-
drag av och med ersättning från Arbetsförmedlingen vara leverantö-
rer av arbetsmarknadspolitiska tjänster som upphandlas enligt LOU 
eller i valfrihetssystem enligt LOV/LOVA under förutsättning att 
det ryms inom kommunens befogenheter.  
 
Utredningen bedömer också att Arbetsförmedlingen enligt upphand-
lingslagstiftningen har möjlighet att samarbeta med en kommun för 
att uppnå gemensamma mål och att kommunen kan få ersättning ge-
nom sådana samarbetsavtal. 
Utredningen föreslår vissa lagändringar för att förtydliga kommu-
ners befogenheter på arbetsmarknadsområdet och för att förbättra 
kommuners möjligheter att medverka som utförare av tjänster åt Ar-
betsförmedlingen.  
 
Arbetsmarknadsförvaltningen vill understryka vikten av samverkan 
med Arbetsförmedlingen och ser överlag positivt på de olika möj-
ligheter utredningen bedömer finns för kommuner att utföra tjänster 
mot ersättning åt Arbetsförmedlingen. Förvaltningen konstaterar 
dock att förutsättningarna ser mycket olika ut i olika delar av landet 
och vill lyfta fram att samverkan behöver utgå och kunna formas ut-
ifrån lokala förutsättningar.  
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Arbetsmarknadsförvaltningen anser att det finns viktiga övervägan-
den för varje kommun att göra gällande möjligheten att vara leve-
rantör av insatser åt Arbetsförmedlingen enligt LOU eller LOV. Gi-
vet att ingen brist på leverantörer förväntas uppstå i Stockholmsom-
rådet finns det till exempel för staden skäl att överväga huruvida 
kommunens resurser bäst gör nytta genom att kommunen är utfö-
rare av Arbetsförmedlingens upphandlade tjänster som en bland 
flera leverantörer eller genom att komplettera de tjänster som myn-
digheten tillhandahåller för de målgrupper som är i behov av insat-
ser och sammanhållet stöd från staden.   
 
Arbetsmarknadsförvaltningen ser utifrån Stockholms-perspektiv 
särskilt positivt på den möjlighet som utredningen pekar på gällande 
myndighetssamverkan enligt upphandlingslagstiftningen. Det är för-
valtningens bedömning att det är en viktig form för att uppnå sam-
verkan för de individer som är gemensamma målgrupper för staden 
och Arbetsförmedlingen. En förutsättning är dock att det kommer 
vara möjligt att teckna sådana samverkansavtal lokalt och inte uti-
från nationell nivå.  

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
10 september 2020. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) föreslog, med instämmande från 
samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid m.fl. (S) och ledamoten Rashid Mo-
hammed m.fl. (V) lämnade följande särskilda uttalande. 

Vi välkomnar analysen som har gjorts av de förutsättningar och be-
fogenheter som kommuner har på arbetsmarknadsområdet. Vi stäl-
ler oss positiva till de förslag som utredningen lämnar i syfte att för-
bättra kommuners möjligheter att bidra i arbetsmarknadspolitiken.   
 
Utredningen berör inte var ansvaret för arbetsmarknadspolitiken ska 
ligga i framtiden och inte heller konsekvenserna av en eventuell re-
formering av Arbetsförmedlingen. Vi kan konstatera att nedskär-
ningarna som gjordes på Arbetsförmedlingen i och med att M och 
KD-budgeten gick igenom riksdagen 2018 har lett till försämrad lo-
kal närvaro eftersom nära hälften av alla Arbetsförmedlingens kon-
tor lades ned. Därtill har några partiers vilja att privatisera Arbets-
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förmedlingens tjänster lett till möjligheterna att bedriva en aktiv ar-
betsmarknadspolitik försämrats de senaste åren. Kommunerna är 
beroende av en aktiv Arbetsförmedling med lokal närvaro för att 
kunna stötta människor att komma i arbete. Vi vill att alla som kan 
arbeta få möjlighet att göra det, det är grunden för att skapa ett jäm-
likt samhälle och bryta segregationen. 
 
Det är glädjande att utredningen fastslår att det inte finns några 
större hinder för kommuner att tillhandahålla arbetsmarknadsåtgär-
der på uppdrag av Arbetsförmedlingen. Vi menar att det talar för att 
kommunerna kan få ett större ansvar för att genomföra flera åtgär-
der på det lokala arbetsmarknadsområdet. Kommuners breda verk-
samhet gör att man kan tillhandahålla både sammansatta lösningar 
och enskilda insatser. En möjlig väg är att Arbetsförmedlingen till-
delar kommunerna uppdraget att samordna det lokala arbetet för ar-
betsmarknadsåtgärderna och ger ersättning/kompensation till kom-
munerna för arbetet.  
 
Som utredningen konstaterar är arbetsmarknadsområdet oerhört vik-
tig för kommunerna. Sänkta ambitioner eller utebliven arbetsmark-
nadspolitik har stor påverkan på den kommunala ekonomin, på de 
enskilda medborgarna vars erfarenheter och kunskaper inte tas till-
vara och på alla som inte får möjlighet att ha egen försörjning. Det 
ligger i samhällets intresse, både på statlig och kommunal nivå, att 
verka för att alla som kan arbeta ska ges möjlighet och stöd att 
komma i arbete.  

Ersättaryttrande 
Ersättaren Farida al-Abani (Fi) lämnade följande ersättaryttrande. 

Vi välkomnar analysen som har gjorts av de förutsättningar och be-
fogenheter som kommuner har på arbetsmarknadsområdet. Vi stäl-
ler oss positiva till de förslag som utredningen lämnar i syfte att för-
bättra kommuners möjligheter att bidra i arbetsmarknadspolitiken.   
 
Utredningen berör inte var ansvaret för arbetsmarknadspolitiken ska 
ligga i framtiden och inte heller konsekvenserna av en eventuell re-
formering av Arbetsförmedlingen. Vi kan konstatera att nedskär-
ningarna som gjordes på Arbetsförmedlingen i och med att M och 
KD-budgeten gick igenom riksdagen 2018 har lett till försämrad lo-
kal närvaro eftersom nära hälften av alla Arbetsförmedlingens kon-
tor lades ned. Därtill har några partiers vilja att privatisera Arbets-
förmedlingens tjänster lett till möjligheterna att bedriva en aktiv ar-
betsmarknadspolitik försämrats de senaste åren. Kommunerna är 
beroende av en aktiv Arbetsförmedling med lokal närvaro för att 
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kunna stötta människor att komma i arbete. Vi vill att alla som kan 
arbeta få möjlighet att göra det, det är grunden för att skapa ett jäm-
likt samhälle och bryta segregationen. 
 
Det är glädjande att utredningen fastslår att det inte finns några 
större hinder för kommuner att tillhandahålla arbetsmarknadsåtgär-
der på uppdrag av Arbetsförmedlingen. Vi menar att det talar för att 
kommunerna kan få ett större ansvar för att genomföra flera åtgär-
der på det lokala arbetsmarknadsområdet. Kommuners breda verk-
samhet gör att man kan tillhandahålla både sammansatta lösningar 
och enskilda insatser. En möjlig väg är att Arbetsförmedlingen till-
delar kommunerna uppdraget att samordna det lokala arbetet för ar-
betsmarknadsåtgärderna och ger ersättning/kompensation till kom-
munerna för arbetet.  
 
Som utredningen konstaterar är arbetsmarknadsområdet oerhört vik-
tig för kommunerna. Sänkta ambitioner eller utebliven arbetsmark-
nadspolitik har stor påverkan på den kommunala ekonomin, på de 
enskilda medborgarna vars erfarenheter och kunskaper inte tas till-
vara och på alla som inte får möjlighet att ha egen försörjning. Det 
ligger i samhällets intresse, både på statlig och kommunal nivå, att 
verka för att alla som kan arbeta ska ges möjlighet och stöd att 
komma i arbete.  
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§ 6 
Yttrande över remiss av ”LSS-utredningen (SOU 2018:88)” 
AMN 2020-0745-1.6 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 
1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till förvalt-

ningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet LSS-utredningen (SOU 
2018:88), till arbetsmarknadsnämnden för yttrande. 
 
Utredningen har haft i uppdrag att se över assistansersättningen i so-
cialförsäkringsbalken, och delar av lagen (1993:387) om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS). Syftet har varit att skapa 
en långsiktigt hållbar ekonomisk utveckling av insatsen personlig 
assistans och att få till stånd mer ändamålsenliga insatser i LSS. 
 
Utifrån arbetsmarknadsnämndens uppdrag, utgår förvaltningens för-
slag till remissvar från utredningens avsnitt som rör arbetsmark-
nadsfrågor.  
 
Utredningen konstaterar att den insats som flest personer beviljas 
enligt LSS är daglig verksamhet, dit drygt hälften av de som avslu-
tar gymnasiesärskola går vidare direkt. 
 
Utredningen anser att en vägledning bör tas fram vad gäller utform-
ningen av daglig verksamhet för dem som står längst ifrån den ordi-
nära arbetsmarknaden för att öka möjligheterna att förvärva och bi-
behålla förmågor. Utgångspunkten bör vara en kartläggning av för-
hållandet mellan insatsen daglig verksamhet och arbetsmarknads- 
och utbildningsområdena. Det kan behövas särskilda insatser för att 
undanröja hinder för övergång till arbete och studier för gruppen.  
 
Utredningen föreslår vidare att den enskilde inom ramen för insat-
sen daglig verksamhet ska ha rätt till en inledande kartläggning för 
att fastställa hur den bäst kan anpassas och utformas utifrån de indi-
viduella behoven.  
 
Arbetsmarknadsförvaltningen ställer sig positiv till förslagen, och 
vill poängtera att det är viktigt att kommunen utifrån sin viktiga roll 
inkluderas i arbetet med att ta fram en vägledning gällande utform-
ningen av daglig verksamhet.  
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Arbetsmarknadsförvaltningen delar också uppfattningen att alla 
inom daglig verksamhet ska ha rätt till en individuell kartläggning 
för att identifiera kompetens, och bör ske återkommande då förut-
sättningarna kan förändras. Det finns risk för inlåsningseffekt, och 
att alla som har möjlighet inte går från skola till arbete, eller vidare 
från daglig verksamhet till arbete. Återkommande kartläggningar 
skulle kunna minska risken för inlåsning.  
Det är även viktigt att tydliggöra ansvarsfördelning mellan stat och 
kommun, för att säkerställa att personer får rätt stöd och förutsätt-
ningar till meningsfull sysselsättning.  
 
Arbetsmarknadsförvaltningen anser även att vuxenutbildningens 
roll kan lyftas betydligt i sammanhanget då vuxenutbildningen och 
dess möjligheter att ge adekvat stöd är av avgörande betydelse för 
att fler ska kunna gå från sysslolöshet eller daglig verksamhet till 
studier som skulle kunna leda vidare mot ett arbete. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
10 september 2020. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Karin Ernlund (C), ledamoten Andrea Hedin m.fl. 
(M), tjänstgörande ersättaren Johan Hjelm (L), samt ledamoten 
Magnus Runsten (MP) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Rashid Mohammed m.fl. (V) framlade ett annat förslag 
till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta för-
slag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 
Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Karin 
Ernlund (C), ledamoten Andrea Hedin m.fl. (M), tjänstgörande er-
sättaren Johan Hjelm (L), samt ledamoten Magnus Runsten (MP) 
förslag till beslut. 

Reservation 
Ledamoten Rashid Mohammed m.fl. (V) reserverade sig mot nämn-
dens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 
 
Förslag till beslut: 
Att avslå förslaget  
Att därutöver utöver anföra 
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Den LSS-utredning är ett misslyckande som inte respekterar lagens 
intentioner.  
För Vänsterpartiet är det en självklarhet att alla människor ska 
kunna leva fullvärdiga liv. Vi kommer att agera för att utredningen 
nu läggs i papperskorgen och att de lagändringar som behövs för att 
säkra människors lika värde kommer till stånd.  
 
Personlig assistans har förbättrat livskvaliteten enormt för många 
och är en av de viktigaste jämlikhetsreformerna i Sveriges historia. 
Vi kommer aldrig att acceptera något annat än att lagens grundin-
tention erkänns, med fokus på lika rätt och full delaktighet i sam-
hället för alla dem som behöver assistans. 
 
Cirka 2000 människor har fått assistansen indragen under de senaste 
åren, men den aktuella LSS-utredningen har ingen lösning på det. 
Den föreslår bland annat att barn under 16 år inte ska få någon assi-
stans överhuvudtaget utan istället punktinsatser via kommunen. 
Människor med intellektuella funktionshinder, som tex autism, för-
lorar också assistansen. 
Utredningens förslag är oacceptabla och riskerar att radera LSS som 
reform. Många familjer med funktionshindrade barn kommer inte 
att orka när barnen inte får sina rättigheter tillgodosedda.  

Särskilt uttalande 
Ordförande Karin Ernlund (C), ledamoten Andrea Hedin m.fl. (M), 
tjänstgörande ersättaren Johan Hjelm (L), samt ledamoten Magnus 
Runsten (MP) lämnade följande särskilda uttalande. 

Den grönblå majoriteten i Arbetsmarknadsnämnden instämmer i 
förvaltningens yttrande över LSS-utredningen och vill lägga till att 
även insatsen personlig assistans är viktig ur ett arbetsmarknadsper-
spektiv. Olika former av LSS-stöd fyller en viktig funktion också 
för personer med funktionsnedsättningar som inte är i kontakt med 
daglig verksamhet och många i målgruppen hade/kommer inte 
kunna arbeta eller utbilda sig utan att ha assistans i sin vardag. Vi 
hoppas därför att regeringen tar med sig sysselsättningsaspekten i 
den fortsatta hanteringen av hur framtidens LSS-stöd ska utformas. 
LSS-utredningen nämner idag enbart sysselsättningsaspekten i för-
hållande till daglig verksamhet, vilket blir otillräckligt eftersom 
långt ifrån alla i målgruppen för LSS är i behov av daglig verksam-
het. Vi har mycket, ur både ett socialt och ekonomiskt perspektiv, 
att vinna på att fler kan delta på den reguljära arbetsmarknaden oav-
sett funktionsnedsättning eller inte. Personlig assistans är en viktig 
förutsättning för att uppnå detta. 
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Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid m.fl. (S) lämnade följande särskilda 
uttalande. 

LSS-utredningen är omfattande och heltäckande vilket innebär att 
olika områden som rör livets olika skeenden fångas upp. Vi anser 
att alla oavsett funktionsförmåga ska ha rätt till integritet, självbe-
stämmande och möjlighet att kunna delta på lika villkor i samhällets 
gemenskap. Vi välkomnar alla förslag som syftar till att identifiera 
och avlägsna hinder som motverkar att alla får jämlika levnadsvill-
kor.  
 
Utgångspunkten för en ny lagstiftning måste vara att de insatser och 
det stöd som ges ska anpassas individuellt efter den enskildes behov 
och stärker den enskildes förmåga att leva ett självständigt liv. Sam-
tidigt som den enskildes rättigheter ska stärkas behöver arbetsvill-
koren och arbetsmiljön stärkas för alla som arbetar med att ge stöd 
och service. Vi finner att utredningen har på ett bra sätt tillgodosett 
detta bland annat genom att man föreslår att krav ska ställas på assi-
stansanordnare att följa villkoren i centrala kollektivavtal.  
 
Regeringen tillsatt 2018 en utredning med syfte att göra en översyn 
av yrket personlig assistent. Utredningen Översyn av yrket person-
lig assistent (SOU 2020:01) är klar och har identifierat ett antal om-
råden som behövs för att säkerställa goda arbetsförhållanden för 
personliga assistenter och samtidigt trygga assistansanvändarnas 
självbestämmande. Det handlar om att ge tryggare anställningsvill-
kor, utveckla arbetsmiljöarbetet och minska osäkerheten om arbets-
uppgifter. Vi finner att förslagen harmoniserar väl med LSS-utred-
ningens intentioner om trygghet, kvalitet och likvärdighet i insat-
serna.  
 
Kommunerna, regionerna och staten behöver vässa till sina arbeten 
för att målsättningarna i funktionshinderpolitiken ska uppnås. De 
brister som idag råder behöver mötas och lösas. Några av bristerna 
kan med enkla med fixas och skulle leda till att fler steg tas närmare 
målen.  
 
Rätten till arbete är grundläggande. Samhället ska göra sitt yttersta 
för att personer med funktionsnedsättning ska kunna delta i arbetsli-
vet. Därför är det alarmerande att utredningen skriver att: ”… flera 
studier pekar på att personer som gått i särskola stängs ute från ar-
betsmarknaden, och när de med automatik får plats i daglig verk-
samhet så blir de inte prioriterade av Arbetsförmedlingen.” Arbets-
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förmedlingen måste börja prioritera personer med funktionsnedsätt-
ning och säkerställa att varje enskilds kompetenser tas tillvara. Till 
sitt förfogande har Arbetsförmedlingen flera åtgärder att sätta in för 
att stötta fler ut i arbete och sysselsättning. Varje individ måste ha 
rätt till en kartläggning med tydliga målsättningar. Men det är också 
viktigt som arbetsmarknadsförvaltningen skriver att kartläggning-
arna görs återkommande eftersom individers mående, kunskaper 
och liv förändras genom åren.  
 
Vi delar de synpunkter som kommunstyrelsens råd för funktionshin-
derfrågor framför kring vikten av att insatser som beviljas enligt 
LSS till personer med omfattande funktionsnedsättningar måste ta 
hänsyn till att varje individ är unik. Det innebär att det måste finnas 
utrymme för tolkningar och tillämpningar som kan anpassas till den 
enskildes faktiska behov.  
 
Stockholm har under många år haft ett stort underskott av bostäder 
med särskild service enligt LSS och SoL. Bristen på lämpliga boen-
den gör att staden tvingas köpa platser utanför stadens verksam-
heter, något som både är negativt för stockholmare som behöver 
lämna orten där de växt upp och för stadens ekonomi. Ansvaret för 
att få fram bostäder ligger på kommunerna och här har Stockholm 
ett ansvar ta. Fler åtgärder behöver sättas för att öka tillgången till 
bostäder. Därför har vi socialdemokrater föreslagit att staden inför 
en stadsövergripande beställarfunktion för på ett bättre sätt planera 
och möta behoven av boenden. Staten bör överväga att sätta in flera 
sanktioner gentemot de kommuner som inte lever upp till sina åta-
ganden.  
 
Slutligen framgår det att om utredningens förslag skulle realiseras 
kommer kommunernas kostnader att öka markant. Det är av stor 
vikt att staten kompenserar kommunen för alla kostnader eftersom 
det är en kostnadsförskjutning som sker.  

Ersättaryttrande 
Ersättaren Ofelia Namazova Venneman (KD) lämnade följande er-
sättaryttrande. 

Den grönblå majoriteten i Arbetsmarknadsnämnden instämmer i 
förvaltningens yttrande över LSS-utredningen och vill lägga till att 
även insatsen personlig assistans är viktig ur ett arbetsmarknadsper-
spektiv. Olika former av LSS-stöd fyller en viktig funktion också 
för personer med funktionsnedsättningar som inte är i kontakt med 
daglig verksamhet och många i målgruppen hade/kommer inte 
kunna arbeta eller utbilda sig utan att ha assistans i sin vardag. Vi 
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hoppas därför att regeringen tar med sig sysselsättningsaspekten i 
den fortsatta hanteringen av hur framtidens LSS-stöd ska utformas. 
LSS-utredningen nämner idag enbart sysselsättningsaspekten i för-
hållande till daglig verksamhet, vilket blir otillräckligt eftersom 
långt ifrån alla i målgruppen för LSS är i behov av daglig verksam-
het. Vi har mycket, ur både ett socialt och ekonomiskt perspektiv, 
att vinna på att fler kan delta på den reguljära arbetsmarknaden oav-
sett funktionsnedsättning eller inte. Personlig assistans är en viktig 
förutsättning för att uppnå detta. 
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§ 7 
Prova-på studier 
AMN 2020-0738-1.3 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 
1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna redogörel-

sen. 
 
Ärendet 
Arbetsmarknadsförvaltningen har tillsammans med socialförvalt-
ningen i budget för 2020 fått i uppdrag att utreda förutsättningarna 
för ett system för prova-på-studier eller motsvarande med huvud-
saklig inriktning på målgrupper med kort utbildningsbakgrund.  
 
Förvaltningarna har gemensamt undersökt och synliggjort hur stads-
delsförvaltningarnas möjligheter att i dagsläget bevilja studier inom 
ramen för ekonomiskt bistånd ser ut och huruvida det finns behov 
av mer vägledning från stadsövergripande håll i denna fråga. I ut-
redningen återfinns ett klargörande kring de juridiska förutsättning-
arna för att införa ett system för prova-på-studier såväl som en redo-
görelse för hur dagens befintliga studiestödssystem ser ut och vilka 
begränsningar dessa har. 
 
Slutligen lyfts de målgrupper fram som idag hamnar utanför ordina-
rie studiestödssystem eller riskerar att få höga studieskulder redan 
vid grundläggande studier. Dessa målgrupper bedömer förvaltning-
arna är de som främst skulle dra nytta av ett system för prova-på-
studier eller motsvarande.  

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
10 september 2020. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) föreslog, med instämmande från 
samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid m.fl. (S) och ledamoten Rashid Mo-
hammed m.fl. (V) lämnade följande särskilda uttalande. 

Den rödgrönrosa majoriteten gav 2015 socialförvaltningen i upp-
drag att tillsammans med arbetsmarknadsförvaltningen skapa ett sy-
stem för så kallade prova-på-studier. Målgruppen var personer som 
uppbar ekonomiskt bistånd och som saknade grundskole- eller gym-
nasiekompetens. Endast fem individer tog del av insatsen under 
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testperioden som varade två år. Förvaltningarnas gemensamma ut-
värdering visade att studiestartsstöd som infördes av regeringen år 
2017 tillgodosåg behovet av försörjning vid studier för målgruppen. 
Ett annat problem som pekades ut är anvisningarna och arbetspro-
cessen för prova-på-studierna. Dessa upplevdes som komplicerade 
av somliga medarbetare. En del individer som dessutom var i behov 
av insatsen var inte berättigade till den då de inte hade rätt till studi-
emedel på grund av tidigare otillräckliga studieresultat eller obe-
talda studieskulder.  
 
Arbetsmarknadsförvaltningen och socialförvaltningen har nu utrett 
om staden ska återigen införa prova-på studier. Vi välkomnar utred-
ningen. Målgruppen är en av de grupper som idag står längst bort 
ifrån arbetsmarknaden. Incitamenten att söka sig tillbaka till skol-
bänken är väldigt låg för denna grupp. Stora studieskulder av-
skräcker. Trots att studier bidrar på många sätt till att steg kan tas ut 
till arbete. I takt med att konkurrensen ökar och utbildningskraven 
höjs på arbetsmarknaden krävs det en större insats från den en-
skilde. Det är mer lönsamt för både individen och samhället att kort-
utbildade läser in grundskole- eller gymnasiekompetens än att de 
fortsätter år in och år ut leva på försörjningsstöd.  
 
Det är bra att det finns ett utrymme i nuvarande riktlinjer att god-
känna studier. Förvaltningarna skriver att de behöver stärka imple-
menteringen av riktlinjer för att säkerställa likställighet när det gäl-
ler bedömningar när det kan vara aktuellt att godkänna studier med 
bibehållet ekonomiskt bistånd. Vi välkomnar det och vi anser att 
förvaltningarna ska verka för att hitta fler metoder som ökar incita-
ment för att fler hittar tillbaka till skolbänken. För det som är klart 
är att fler insatser kommer att behövas göras mot denna målgrupp. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Martin Westmont (SD) lämnade följande särskilda utta-
lande. 

Många medborgare har bristfälliga kunskaper i det svenska språket 
och det medför stora svårigheter för att sedermera kunna fullfölja en 
utbildning. Det underlättar inte heller möjlighetern till att kunna få 
ett arbete eller att känna sig inkluderad i det svenska samhället. Alla 
sorters studier som riktas mot nyanlända måste därför ha ett gemen-
samt fokus på undervisning i svenska.  
 
Vi vill understryka vikten av att staden tar ett helhetsperspektiv när 
det kommer till att minska utanförskapet i samhället. Ett första steg 
är att människor som kommit till Sverige och Stockholm lär sig det 
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svenska språket i tal och skrift. Implementeras föreslagna studier för 
nyanlända så måste de präglas av en schemalagt undervisning i 
svenska. 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Farida al-Abani (Fi) lämnade följande ersättaryttrande. 

Den rödgrönrosa majoriteten gav 2015 socialförvaltningen i upp-
drag att tillsammans med arbetsmarknadsförvaltningen skapa ett sy-
stem för så kallade prova-på-studier. Målgruppen var personer som 
uppbar ekonomiskt bistånd och som saknade grundskole- eller gym-
nasiekompetens. Endast fem individer tog del av insatsen under 
testperioden som varade två år. Förvaltningarnas gemensamma ut-
värdering visade att studiestartsstöd som infördes av regeringen år 
2017 tillgodosåg behovet av försörjning vid studier för målgruppen. 
Ett annat problem som pekades ut är anvisningarna och arbetspro-
cessen för prova-på-studierna. Dessa upplevdes som komplicerade 
av somliga medarbetare. En del individer som dessutom var i behov 
av insatsen var inte berättigade till den då de inte hade rätt till studi-
emedel på grund av tidigare otillräckliga studieresultat eller obe-
talda studieskulder.  
 
Arbetsmarknadsförvaltningen och socialförvaltningen har nu utrett 
om staden ska återigen införa prova-på studier. Vi välkomnar utred-
ningen. Målgruppen är en av de grupper som idag står längst bort 
ifrån arbetsmarknaden. Incitamenten att söka sig tillbaka till skol-
bänken är väldigt låg för denna grupp. Stora studieskulder av-
skräcker. Trots att studier bidrar på många sätt till att steg kan tas ut 
till arbete. I takt med att konkurrensen ökar och utbildningskraven 
höjs på arbetsmarknaden krävs det en större insats från den en-
skilde. Det är mer lönsamt för både individen och samhället att kort-
utbildade läser in grundskole- eller gymnasiekompetens än att de 
fortsätter år in och år ut leva på försörjningsstöd.  
 
Det är bra att det finns ett utrymme i nuvarande riktlinjer att god-
känna studier. Förvaltningarna skriver att de behöver stärka imple-
menteringen av riktlinjer för att säkerställa likställighet när det gäl-
ler bedömningar när det kan vara aktuellt att godkänna studier med 
bibehållet ekonomiskt bistånd. Vi välkomnar det och vi anser att 
förvaltningarna ska verka för att hitta fler metoder som ökar incita-
ment för att fler hittar tillbaka till skolbänken. För det som är klart 
är att fler insatser kommer att behövas göras mot denna målgrupp. 
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§ 8 
Tertialrapport 2 2020  
AMN 2019-0395-1.2.1 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 
1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att begära budgetjuste-

ring för en minskning av intäktskravet för statsbidrag för 
flyktingmottagande om 48,2 mnkr på grund av minskad er-
sättning för flyktingar inom etableringsperioden, samt ökade 
intäkter från Skolverket om 23,4 mnkr. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att begära budgetjuste-
ring för ökade prestationer inom vuxenutbildning om 
166,2 mnkr. 

3. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att begära budgetjuste-
ring för ökade kostnader för feriejobben om 4,5 mnkr, på 
grund av ytterligare upphandlingar av arbetstillfällen med 
anledning av Covid-19. 

4. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att begära budgetjuste-
ring för merkostnader för gymnasieelever som av särskilda 
skäl skrivs in i vuxenutbildning om 2,2 mnkr. 

5. Arbetsmarknadsnämndens beslutade att fastställa väsentligt 
belopp för periodiseringar till 100 000 kr. 

6. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna Tertialrap-
port 2 med delårsbokslut och överlämnar den till kommun-
styrelsen. 

7. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 
omedelbart. 

 
Ärendet 
Kommunfullmäktige har fastställt tre inriktningsmål för 2020: 
1. En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla 
2. En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 
3. En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 
Till varje inriktningsmål finns ett antal verksamhetsområdesmål och 
arbetsmarknadsnämnden har i verksamhetsplan för 2020 även fast-
ställt egna mål. Till målen finns indikatorer, förväntade resultat och 
aktiviteter, utifrån vilka måluppfyllelsen bedöms. 
Sammantaget bedömer arbetsmarknadsnämnden i Tertialrapport 2 
att måluppfyllelsen är god. Bedömningen grundar sig på att majori-
teten av indikatorerna och de förväntade resultaten prognostiseras 
att uppnås och att aktiviteterna pågår. Måluppfyllelsen har hittills 
inte märkbart påverkats av pandemin, dock finns det fortsatt risk att 
konsekvenserna av Covid-19 kommer att påverka årsresultatet ne-
gativt. 
Inom inriktningsmål 1. En modern storstad med möjligheter och 
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valfrihet för alla visar analysen på flera goda resultat. Andelen aspi-
ranter som går ut i arbete eller studier tyder på att årsmålet kommer 
att uppnås, och målet om 800 Stockholmsjobb förväntas också att 
uppfyllas. Inom vuxenutbildningen registreras ett fortsatt stort in-
tresse och söktryck för kombinationsutbildningar samt ett ökat antal 
sökande till sammanhållna kurspaket. Även till de yrkeshögskoleut-
bildningar som nämnden bedriver noteras ett stort antal sökande. 
Ensamkommande unga fortsätter att ta del av insatser i nämndens 
verksamheter och det pågår även arbete för att nå nyanlända kvin-
nor. Vidare erbjuds stöd i nämndens verksamheter till unga som nås 
av sociala insatsgrupper och unga inom avhopparverksamheter. Fler 
personer med funktionsnedsättningar har haft en Serviceassistentan-
ställning, och arbetet med att utveckla stöd i övergångarna från 
gymnasiesärskola och daglig verksamhet till arbetsmarknaden fort-
skrider. 
Effekterna av Covid-19 har samtidigt börjat bli synliga. Avsakna-
den av fysiska möten har exempelvis lett till färre antal nådda i de 
uppsökande uppdragen. Andelen aspiranter som befinner sig i ar-
bete eller studier tre månader efter avslutat Stockholmsjobb har 
sjunkit på grund av ett ansträngt arbetsmarknadsläge. Vidare har en 
minskad andel aspiranter deltagit i jobbspår inom ramen för Stock-
holmsjobb, när tillgången till praktikplatser varit begränsad och ar-
betet med att ta fram nya jobbspår varit pausat under våren på grund 
av pandemin. Inom Vuxenutbildning Stockholm har yrkesutbild-
ningar särskilt drabbats, då praktiska moment inom dessa inte kun-
nat genomföras på grund av Covid-19. Även arbetet med feriejobb 
har krävt omfattande anpassningar och inga arbetstillfällen för ferie-
jobb har kunnat erbjudas inom vård och omsorg samt förskola. För 
att kompensera för arbetsplatsbortfallet har ytterligare upphand-
lingar av arbetstillfällen genomförts. Totalt fick 6 820 ungdomar ett 
feriejobb, vilket kan anses vara ett gott resultat med tanke på rå-
dande omständigheter. Under samma period år 2019 var utfallet 
7 743 arbetstillfällen. 
Inom inriktningsmål 2. En hållbart växande och dynamisk storstad 
med hög tillväxt har befarade konsekvenser av Covid-19, i form av 
färre möjligheter för aspiranter att få arbete genom partnerskapen 
samt minskade utsikter för nämnden att träffa nya avtal med företag 
och branscher, hittills kunnat motverkas tack vare en god dialog 
med branscher och det lösningsfokus som alla parter visat i denna 
kris. Trots ett ansträngt läge har nya jobbpartnerskap träffats och 
över 100 personer fått anställning inom ramen för partnerskapen. 
Till Integrationspakten är i dagsläget 225 aktörer anslutna och målet 
om 300 medlemmar prognostiseras att uppnås. På de lokala jobbtor-
gen har matchningsarbetet kunnat fortgå tack vare ett upparbetat 
nätverk med lokala arbetsgivare och en god kontakt med dessa. 
Även inom arbetsmiljöarbete prognostiseras samtliga indikatorer att 
uppnås. 
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Inom inriktningsmål 3. En ekonomiskt hållbar och innovativ stor-
stad för framtiden pågår arbete för att stärka analys och uppföljning 
av insatser. Detta har bland annat resulterat i uppföljning av in-
skrivna på Jobbtorg Stockholm under 2010-2015, i syfte att ge en 
bild av andelen i arbete och studier upp till två år efter inskrivnings-
tillfället. Vidare har en kundresekartläggning genomförts i syfte att 
bland annat säkerställa kundens delaktighet och insyn i sin egen pla-
nering på Jobbtorg Stockholm, och utformningen av en modell för 
systematisk avtals- och kvalitetsuppföljning av externa leverantörer 
är också påbörjad. Inom Vuxenutbildning Stockholm kommer verk-
samhets- och avtalsuppföljningen att stärkas i samband med infö-
randet av nya avtal. Det pågår även arbete med fokus på att utöka 
uppföljningen av elever som avslutar eller avbryter sina studier. Vi-
dare har nämnden ett aktivt EU-arbete som består av både om-
världsbevakning och deltagande i erfarenhetsutbyten och program 
som är relevanta för nämndens verksamhetsområde. 
Sammantaget prognostiserar nämndens verksamheter ett överskott 
på 3,4 mnkr för året. Prognosen bygger på att nämnden kompense-
ras för prestationsökningar inom vuxenutbildningen motsvarande 
166,2 mnkr. Ingen avvikelse prognostiseras för investeringsbudge-
ten. 
Med anledning av pandemin kan staden ansöka om ersättning från 
Skolverket för den kommunala medfinansieringen av yrkesvux. En 
försiktig bedömning är att nämnden kan beviljas 54,0 mnkr för år 
2020. Därav prognostiseras ett överskott för intäktskravet om 54,0 
mnkr. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
10 september 2020. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Karin Ernlund (C), ledamoten Andrea Hedin m.fl. 
(M), tjänstgörande ersättaren Johan Hjelm (L), samt ledamoten 
Magnus Runsten (MP) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Salar Rashid m.fl. (S) och ledamoten Rashid Mo-
hammed m.fl. (V) framlade ett annat förslag till beslut och föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 
Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Karin 
Ernlund (C), ledamoten Andrea Hedin m.fl. (M), tjänstgörande er-
sättaren Johan Hjelm (L), samt ledamoten Magnus Runsten (MP) 
förslag till beslut. 
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Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid m.fl. (S) och ledamoten Rashid Mo-
hammed m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 
för sitt eget förslag enligt följande. 
 
Förslag till beslut 

1. Arbetsmarknadsförvaltningens förslag till beslut godkännes 
2. Därutöver anförs följande 

Tertialrapporten för 2020 visar på att staden behöver förstärkta re-
surser och medel för att kunna möta de utmaningar som pandemin 
har fört med sig. Måluppfyllelsen kommer inte att nås inom fler om-
råden. Arbetslösheten bland flertalet grupper ökar nu i rask takt. Ar-
betslösheten bland unga har nästintill fördubblats. Mer än 60 000 
människor har varslats från sina arbeten i regionen. Det är dags för 
politiken att kavla upp skjortärmarna och visa vägen innan det blir 
försent, innan arbetslösheten fördjupas och ger större sociala kost-
nader än vad som hade varit nödvändigt. Endast för att politiken 
inte försett förvaltningen med tillräckliga medel och resurser. 
 
Precis som förvaltningen yttrar i sitt tjänsteutlåtande har den tidvis 
dramatiska och snabba omställning som präglade våren 2020 över-
gått till något som kan betecknas som vardag. Det som dock kvar-
står är fortfarande osäkerheten i hur ekonomin och hur framtida ar-
betsmarknaden kommer att utvecklas. Vi vet dock att fler kommer 
att behöva olika typer av insatser för att komma ut på arbetsmark-
naden igen. Antalet personer som har går på ekonomiskt bistånd 
ökar. I förvaltningens tjänsteutlåtande kan vi läsa att bara för juni 
månad gick 88 000 hushåll på ekonomiskt bistånd. Det är en ökning 
med 2,1 procent från maj månad. 
 
Nu är det viktigt att den blågröna majoriteten visar tydligare politisk 
vilja, utökar insatserna och investeringarna för att öka sysselsätt-
ningen och minska behovet av ekonomiskt bistånd. Vi har fortfa-
rande sett inte några reformer eller förslag som leder till arbetslösa 
kan komma i arbete. Det som har konkret presenterats är en strategi 
för stadens arbetsmarknadsinsatser – som kan ses mer som en kata-
log över stadens egna verksamheter än ett konkret strategisk arbets-
dokument för hur fler ska ges möjlighet att komma ut till egen för-
sörjning. 
 
Det är viktigt att komma ihåg att i budgeten för 2020 gick de 
blågröna fram med besparingar på hela 37 miljoner på arbetsmark-
nadsnämnden. Det motsvarar cirka 5 % av nämndens tidigare årliga 
tilldelning. Det är medel och resurser som idag hade kunnat komma 
väl till användning för att möta arbetslösheten.  
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De blågröna lever i tron om att budgeten för 2020 räcker för att 
möta de utmaningar vi står inför. Trots att Coronapandemin har to-
talt förändrat vår verklighet och realitet. Förvaltningen pekar dessu-
tom på att den uppsökande verksamheten haltar. Vilket med all san-
nolikhet kräver mer resurser, för att hitta nya metoder för den upp-
sökande verksamheten under pandemin.  
 
Stockholms politiska majoritet backade under tidig sommar från att 
tanken om att minska antal feriejobb efter kritik från bland annat 
oss. Därefter gjorde förvaltningen ett bra arbete för ta fram fler feri-
ejobben under sommaren och det var glädjande att staden tog till-
vara på civilsamhället. Vi har länge pekat på att ett samarbete med 
den idéburna sektorn kan bidra till att fler barn och unga kan få ett 
arbete under loven. Sommaren 2020 visade föreningslivet och id-
rottsrörelsen att de kan ta emot många unga och erbjuda arbetslivs-
erfarenhet, nya kunskaper och kontakter. 
 
Vidare ser vi också behöv av att stödja utlandsfödda kvinnor för att 
de ska få möjlighet att komma ut på arbetsmarknaden och få till-
gång till utbildning. Förvaltningen skriver att man arbetar för att 
öka medvetenheten om att kvinnor och män i största möjliga ut-
sträckning ska behandlas jämställt och få samma typ av erbjudan-
den, utifrån sin personliga situation och oavsett könstillhörighet. 
Detta är mycket positivt och visar vikten av att ta fram könsuppde-
lad statistik för att upptäcka var verksamheterna behöver förbättras. 
Vi vill dock påpeka att det i detta arbete är viktigt att strukturerna 
också ger lika möjlighet för män och kvinnor att ta del av insatser, 
exempelvis rörande SFI-undervisning för föräldralediga som endast 
finns i södra delarna av staden och försvårar för de som bor i norra 
delen av staden, där vi vet att fler kvinnor är föräldralediga drabbar 
detta såklart kvinnor i större utsträckning om de bor långt ifrån de 
platser där SFI för föräldralediga finns. 
 
Vuxenutbildningen i Stockholm möjliggör för stockholmare att 
komma närmare arbetsmarknaden genom studier. Vi ser att det har 
funnits utmaningar att brottas med under den rådande pandemi gäl-
lande distansundervisning – detsamma gäller för kombinationsut-
bildningarna som har många praktiska moment. Många som stude-
rar SFI kommer i fortsättningen behöva möjligheten att kunna läsa i 
mindre (Coronasäkra) undervisningsgrupper. Vi ser även att fler har 
haft svårt att gå ut med godkända betyg under Coronapandemin.  
Här behöver staden vara dessa elever behjälpliga med möjligheter 
till komplettering.  
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Avslutningsvis vill vi understryka hur allvarligt det är att majorite-
ten fortsätter att vara passiva i en tid när vi behöver en aktiv arbets-
marknadspolitik. Arbetet måste intensifieras för att nå de alla grup-
per som står långt ifrån arbetsmarknaden. Tydliga mål måste sättas 
upp för att komma till bukt med arbetslösheten som ökar markant 
och hopplösheten som sprider sig. Fler behöver mer än någonsin 
känna att vi ser dem och deras situation. Fler måste få möjligheten 
till omställning, utbildningsmöjligheter och möjligheten till att 
kunna återgå till en egen försörjning. Det måste sättas upp en tyd-
liga målsättning för att färre familjer ska vara i behov av ekono-
miskt bistånd och ungdomsarbetslöshet ska minska. Inget annat du-
ger.  

Särskilt uttalande 
Ledamoten Martin Westmont (SD) lämnade följande särskilda utta-
lande. 

Förvaltningen har inkommit med tertialrapport 2 till nämnden vars 
syfte är att redovisa den bedrivna verksamheten. Förvaltningens ar-
bete och ekonomi har påverkats av den pågående pandemin och det 
är har stor betydelse att stadens förvaltningar är redo att rannsaka 
dess kostnader och prioritera kärnverksamheten. 
 
Sverigedemokraterna eftersöker fortfarande överlag en mer konkret 
redogörelse kring vad man gör från förvaltningens sida för att bistå 
våra företagare. Vad för stöd får våra företagare idag och hur kan 
staden bistå att fler företag överlever under den tid som nu råder, vi 
saknar tydliga direktiv och förslag. Även en tydlig handlingsplan ef-
ter pandemin måste initieras. 
Ska vi kunna uppfylla måluppfyllelsen om att vara en växande stad 
med en positiv tillväxt så måste staden vara beredd att skapa incita-
ment för våra företag att överleva under rådande pandemi och dess 
efterverkningar. 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Farida al-Abani (Fi) lämnade följande ersättaryttrande. 

Förslag till beslut 
1. Arbetsmarknadsförvaltningens förslag till beslut godkännes 
2. Därutöver anförs följande 

Tertialrapporten för 2020 visar på att staden behöver förstärkta re-
surser och medel för att kunna möta de utmaningar som pandemin 
har fört med sig. Måluppfyllelsen kommer inte att nås inom fler om-
råden. Arbetslösheten bland flertalet grupper ökar nu i rask takt. Ar-
betslösheten bland unga har nästintill fördubblats. Mer än 60 000 
människor har varslats från sina arbeten i regionen. Det är dags för 
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politiken att kavla upp skjortärmarna och visa vägen innan det blir 
försent, innan arbetslösheten fördjupas och ger större sociala kost-
nader än vad som hade varit nödvändigt. Endast för att politiken 
inte försett förvaltningen med tillräckliga medel och resurser. 
 
Precis som förvaltningen yttrar i sitt tjänsteutlåtande har den tidvis 
dramatiska och snabba omställning som präglade våren 2020 över-
gått till något som kan betecknas som vardag. Det som dock kvar-
står är fortfarande osäkerheten i hur ekonomin och hur framtida ar-
betsmarknaden kommer att utvecklas. Vi vet dock att fler kommer 
att behöva olika typer av insatser för att komma ut på arbetsmark-
naden igen. Antalet personer som har går på ekonomiskt bistånd 
ökar. I förvaltningens tjänsteutlåtande kan vi läsa att bara för juni 
månad gick 88 000 hushåll på ekonomiskt bistånd. Det är en ökning 
med 2,1 procent från maj månad. 
 
Nu är det viktigt att den blågröna majoriteten visar tydligare politisk 
vilja, utökar insatserna och investeringarna för att öka sysselsätt-
ningen och minska behovet av ekonomiskt bistånd. Vi har fortfa-
rande sett inte några reformer eller förslag som leder till arbetslösa 
kan komma i arbete. Det som har konkret presenterats är en strategi 
för stadens arbetsmarknadsinsatser – som kan ses mer som en kata-
log över stadens egna verksamheter än ett konkret strategisk arbets-
dokument för hur fler ska ges möjlighet att komma ut till egen för-
sörjning. 
 
Det är viktigt att komma ihåg att i budgeten för 2020 gick de 
blågröna fram med besparingar på hela 37 miljoner på arbetsmark-
nadsnämnden. Det motsvarar cirka 5 % av nämndens tidigare årliga 
tilldelning. Det är medel och resurser som idag hade kunnat komma 
väl till användning för att möta arbetslösheten.  
 
De blågröna lever i tron om att budgeten för 2020 räcker för att 
möta de utmaningar vi står inför. Trots att Coronapandemin har to-
talt förändrat vår verklighet och realitet. Förvaltningen pekar dessu-
tom på att den uppsökande verksamheten haltar. Vilket med all san-
nolikhet kräver mer resurser, för att hitta nya metoder för den upp-
sökande verksamheten under pandemin.  
 
Stockholms politiska majoritet backade under tidig sommar från att 
tanken om att minska antal feriejobb efter kritik från bland annat 
oss. Därefter gjorde förvaltningen ett bra arbete för ta fram fler feri-
ejobben under sommaren och det var glädjande att staden tog till-
vara på civilsamhället. Vi har länge pekat på att ett samarbete med 
den idéburna sektorn kan bidra till att fler barn och unga kan få ett 
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arbete under loven. Sommaren 2020 visade föreningslivet och id-
rottsrörelsen att de kan ta emot många unga och erbjuda arbetslivs-
erfarenhet, nya kunskaper och kontakter. 
 
Vidare ser vi också behöv av att stödja utlandsfödda kvinnor för att 
de ska få möjlighet att komma ut på arbetsmarknaden och få till-
gång till utbildning. Förvaltningen skriver att man arbetar för att 
öka medvetenheten om att kvinnor och män i största möjliga ut-
sträckning ska behandlas jämställt och få samma typ av erbjudan-
den, utifrån sin personliga situation och oavsett könstillhörighet. 
Detta är mycket positivt och visar vikten av att ta fram könsuppde-
lad statistik för att upptäcka var verksamheterna behöver förbättras. 
Vi vill dock påpeka att det i detta arbete är viktigt att strukturerna 
också ger lika möjlighet för män och kvinnor att ta del av insatser, 
exempelvis rörande SFI-undervisning för föräldralediga som endast 
finns i södra delarna av staden och försvårar för de som bor i norra 
delen av staden, där vi vet att fler kvinnor är föräldralediga drabbar 
detta såklart kvinnor i större utsträckning om de bor långt ifrån de 
platser där SFI för föräldralediga finns. 
 
Vuxenutbildningen i Stockholm möjliggör för stockholmare att 
komma närmare arbetsmarknaden genom studier. Vi ser att det har 
funnits utmaningar att brottas med under den rådande pandemi gäl-
lande distansundervisning – detsamma gäller för kombinationsut-
bildningarna som har många praktiska moment. Många som stude-
rar SFI kommer i fortsättningen behöva möjligheten att kunna läsa i 
mindre (Coronasäkra) undervisningsgrupper. Vi ser även att fler har 
haft svårt att gå ut med godkända betyg under Coronapandemin.  
Här behöver staden vara dessa elever behjälpliga med möjligheter 
till komplettering.  
 
Avslutningsvis vill vi understryka hur allvarligt det är att majorite-
ten fortsätter att vara passiva i en tid när vi behöver en aktiv arbets-
marknadspolitik. Arbetet måste intensifieras för att nå de alla grup-
per som står långt ifrån arbetsmarknaden. Tydliga mål måste sättas 
upp för att komma till bukt med arbetslösheten som ökar markant 
och hopplösheten som sprider sig. Fler behöver mer än någonsin 
känna att vi ser dem och deras situation. Fler måste få möjligheten 
till omställning, utbildningsmöjligheter och möjligheten till att 
kunna återgå till en egen försörjning. Det måste sättas upp en tyd-
liga målsättning för att färre familjer ska vara i behov av ekono-
miskt bistånd och ungdomsarbetslöshet ska minska. Inget annat du-
ger.  
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§ 9 
Anmälan enligt Lex Sarah i egen regi inom Jobbtorg Stockholm 
AMN 2020-0702-1.3 
AMN 2020-0576-1.3 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 
1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna anmälan. 
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§ 10 
Anmälningsärenden 
Arbetsmarknadsnämnden lägger följande ärenden till handlingarna: 

a) Arbetsmarknadsnämndens protokoll från den 25 augusti 
2020, justerat den 31 augusti 2020. 

b) Protokoll från möte med rådet för funktionshinderfrågor den 
16 september 2020, justeras den 14 oktober 2020. 

c) Beslut fattade av tjänsteman enligt delegation inom området 
ekonomi/upphandling med dnr AMN 2020-0613, AMN 
2020-0296, AMN 2020-0297, AMN 2019-0089, AMN 
2020-0776, AMN 2020-0790, AMN 2020-0751, AMN 
2020-0376, AMN 2020-0377, AMN 2020-0378, AMN 
2020-0379, AMN 2020-0388, AMN 2020-0397, AMN 
2020-0779, samt inom området allmänna ärenden med dnr 
AMN, 2020-0753, AMN 2018-0161, AMN 2020-0576, 
AMN 2020-0702.  

d) Inkomna och upprättade ärenden samt handlingar till och med 
den 10 september 2020. 

e) Protokoll från förvaltningsgruppens möte den 17 september 
2020 justerat den 18 september 2020. 

 

§ 11 
Nämndens frågor 
En skrivelse angående att ta vara på Stockholmarnas vilja att bidra 
till äldreomsorgen överlämnades från ordförande Karin Ernlund 
(C), ledamoten Andrea Hedin m.fl. (M), tjänstgörande ersättaren Jo-
han Hjelm (L), ledamoten Magnus Runsten (MP) och ersättaren 
Ofelia Namazova Venneman (KD) till nämnden för beredning. 
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§ 12 
Förvaltningsinformation 
Förvaltningschef Karina Uddén lämnade följande information. 
 
Nuvarande avdelningschef för vuxenutbildningen, Bengt Jönsson, 
går i pension. Anna Saldeen Jonsson tillträder som avdelningschef 
den 1 oktober. Anna är idag biträdande avdelningschef. 
 
Uppföljningar och erfarenheter av pandemin görs löpande. Lös-
ningar och förändrade arbetssätt implementeras och tas tillvara i or-
dinarie drift.  
 

______________________ 
 


